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Sag nr. Emne Bilag nr. 001 

KOM 024 Ansøgning fra Qajaq Ilulissat om økonomisk 

hjælp 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Qajaq Ilulissat´s klubhus nedbrændte i starten af det nye år, og foreningen mistede alle sine ejendele. 

Foreningen søger Avannaata Kommunia om økonomisk hjælp. Uddybende oplysninger vedr. ansøgningen er 

nu fremskaffet, som Økonomiudvalget har efterspurgt. Økonomiudvalget har nu behandlet ansøgningen og 

videresender den til Kommunalbestyrelsens videre behandling. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Ansøgningen fra Qajaq Ilulissat er blevet behandlet i Udvalget for Udvikling og nu er videresendt til 

Økonomiudvalget. Økonomiudvalget ønsker uddybende orientering om følgende forhold, før der træffes 

beslutning om ansøgningen: 

 

1. Har foreningen sørget for at tegne forsikring vedr. foreningens ejendele 

2. Størrelsen af det ansøgte tilskud 

 

Sekretariatet har kontaktet formanden for Qajaq Ilulissat og spurgt ind om de forannævnte oplysninger. Disse 

er fremskaffet. 

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

Formanden for Qajaq Ilulissat uddyber deres ansøgning: 

 

1. Qajaq Ilulissat har ikke tegnet indboforsikring. De personlige ejendele kunne der ikke tegnes forsikring 

til, da de ikke opbevares på ejerens adresse. 

2. Det samlede ansøgte beløb udgør kr. 225.000. I vedhæftet oversigt kan ses, hvad beløbet skal bruges til. I 

den første ansøgning var værdien for det samlede registrerede tab ellers blevet angivet. Alt fysiske 

ejendele og inventar i klubhuset er nu blevet fjernet og der er nu i ansøgningen kun medtaget udgifter i 

forbindelse med sommerens GM. Derfor er beløbet mindre. 

 

Udvalget for Udvikling læner sig op ad Tilskudsvedtægten 2025, når der ydes tilskud. 

 

Men i nærværende sag mangler Udvalget for Udvikling hjemmel, da § 1 i tilskudsvedtægten omhandler 

tilskud til foreningernes arrangementer.  

 

Dog kan man behandle ansøgningen som ekstraordinært i henhold til § 10. 

 

I Planstrategi for Avannaata Kommunia fremhæves der vigtigheden af, at frivilligt arbejde støttes mest 

muligt, med henblik på at fremme initiativer med forebyggende indhold. Nærværende arrangement 

harmonerer også med Idrætsforbundets vision om, at Grønland skal være Verdens Mest Fysisk Aktive Land i 

2030. 

 

Videre forløb 

Ud fra de eksisterende rammebetingelser kræver sagen en ekstraordinær beslutning, som forudsætter, at det 

relevante udvalg videresender sagen til Økonomiudvalget, som efterfølgende videresender til endelig 

behandling i Kommunalbestyrelsen. 

 

Foreningen er klar til starte op påny, og de første sælskind er allerede gjort klar, men det vil lette meget, at en 

del af udgifterne kan dækkes ved tilskud. GM i qajaq holdes d. 11-19. juni 2025 i Sisimiut. 
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Økonomiske konsekvenser: 

 

Qajaq Ilulissat har i 2023/2024 haft 73 medlemmer, heraf de fleste børn og unge. De har brug for kr. 225.000 

såfremt de skal fremskaffe udstyr som er nødvendige for at de kan deltage ved GM. 

 

Pengene skal findes indenfor tilskudsvedtægtens rammer, jf. § 10. Det præciseres dog, at midler under 

tilskudsvedtægten bliver vurderet henover året alt efter antal og omfang af ansøgningerne. 

 

Lovgrundlag: 

 

• Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

• Inatsisartutlov nr. 5 af 6. juni 2016 om kultur- og fritidsvirksomhed 

• Inatsisartutlov nr. 15 af 6. juni 2016 om idræt og motion 

• Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 20 af 27. september 1988 om lokaler og udendørsanlæg til børne- 

og ungdomsorganisationer 

 

Sagsbehandling: 

 

Udvalget for Udvikling 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Beslutning i Udvalget for Udvikling: 

 

forvaltningen for Udvikling indstiller til Udvalget for Udvikling om, at 

udvalget for Udvikling godkender ekstraordinært ansøgningen fra foreningen Qajaq i Ilulissat, således 

foreningen får råd til at dække de uforudsete udgifter i forbindelse med deltagelse i GM 

og 

beslutning videresendes til Økonomiudvalget 

 

Beslutning: 

Indstilling godkendes. Dog ønsker Udvalget for Udvikling, at Økonomiudvalget tager stilling til, hvorvidt 

hele ansøgningen efterkommes. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget: 

 

udvalget for Udvikling indstiller til Økonomiudvalget om, at 

tage stilling til beslutning i Udvalget for Udvikling 

 

Beslutning: 

Et flertal bestående af koalitionen indstiller, at der ydes et tilskud på kr. 100.000. Siumut kræver, at sagen 

sendes videre til den kommende Kommunalbestyrelse. 

 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til Kommunalbestyrelsen om, at: 

 

• beslutning i Økonomiudvalget tiltrædes 
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Bilag: 

 

Bilag 001-01:  Ansøgning om økonomisk hjælp 

Bilag 001-02:  Oversigt over det økonomiske behov 

Bilag 001-03:  Uddybende redegørelse 

 

 

Beslutning: 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 002 

ØKO 025 Ansøgning fra idrætsklubben Nagdlunguaq 

fra Ilulissat 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Idrætsklubben Nagdlunguak fra Ilulissat vil stå for arrangementet af GM i Inuit lege. Antallet af deltagerne 

ved det kommende GM er øget i forhold til først antaget, hvorfor der søges til Avannaata Kommunia om 

tilskud til dækning af uforudsete udgifter til indlogering af deltagerne. 

 

I denne sag skal der tages stilling til ansøgningen om tilskud til logi af tilrejsende sportsfolk. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Idrætsklubben Nagdlunguaq fra Ilulissat vil stå som arrangør af kommende GM i Inuit sportslege. Deltagerne 

bliver markant flere end først antaget. Dette medfører at der kommer uforudsete merudgifter til indkvartering 

af sportsfolk, som kommer udenbys fra. Det handler nærværende ansøgning om. 

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

Arctic Sports Greenland har besluttet, at GM i 2025 holdes i Ilulissat. 

 

I starten af februar blev Nagdlunguak orienteret om, at der vil være ca. 130 deltagere ved GM, og ud fra det 

tal er der reserveret indkvarteringsfaciliteter til deltagerne. 

 

Efter et vellykket Avannaa Arctic Games arrangement er interessen i netop Inuit idrætsgrene mærkbart 

blevet øget, og måske deraf har ikke færre end 200 sportsfolk tilmeldt sig GM. Idrætsklubben har knoklet 

med at fremskaffe overnatning til disse ekstra antal sportsudøvere, som kommer udenbys, udover de antal, 

som allerede er fremskaffet indkvartering til. Men det betyder, at der kommer en ekstraregning, som skal 

dækkes. 

 

I henhold til tilskudsvedtægten i Avannaata Kommunia, kan der ydes tilskud på kr. 40.000 til sådanne 

arrangementer. 

 

Arctic Sports Greenland stiller som en betingelse ved sådanne arrangementer, at publikum ikke skal betale 

entré. Derved er idrætsklubben afskåret fra at have indtægter ved salg af entrébilletter. 

 

Idrætsklubben skal udover at sikre logi også sørge for bespisning. Derfor søger idrætsklubben om tilskud fra 

Avannaata Kommunia til dækning af udgifter til logi. 

 

I Planstrategi for Avannaata Kommunia fremhæves der vigtigheden af, at frivilligt arbejde støttes mest 

muligt, med henblik på at fremme initiativer med forebyggende indhold. Nærværende arrangement 

harmonerer også med Idrætsforbundets vision om, at Grønland skal være Verdens Mest Fysisk Aktive Land i 

2030. 

 

Videre forløb 

 

Ud fra de eksisterende rammebetingelser kræver sagen en ekstraordinær beslutning, som forudsætter, at det 

relevante udvalg videresender sagen til Økonomiudvalget, som efterfølgende videresender til endelig 

behandling i Kommunalbestyrelsen. 

 

Idrætsklubben er klar til at løfte det store arrangement, men naturligvis vil det være med til at lette den 

økonomiske byrde, såfremt de uforudsete udgifter til indkvartering kan dækkes ved tilskud. Arrangementet 

afvikles i perioden 24-30. marts 2025. 
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Økonomiske konsekvenser: 

 

Der var oprindeligt reserveret indkvartering til 130 personer i henhold til planerne, og dette vil koste kr. 

85.000. Der er nu tilmeldt yderligere 70 personer, som ikke var taget højde for, således det samlede antal af 

deltagere kommer op på 200 personer. De samlede udgifter kommer op på kr. 135.000, og der søges om 

tilskud på beløbet. 

 

I henhold til tilskudsvedtægten kan der ydes tilskud på kr. 40.000. Derved vil der mangle dækning til de kr. 

95.000.  

 

Lovgrundlag: 

 

• Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

• Inatsisartutlov nr. 5 af 6. juni 2016 om kultur- og fritidsvirksomhed 

 

 

Sagsbehandling: 

 

Udvalget for Udvikling 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Beslutning i Udvalget for Udvikling: 

 

forvaltningen for Udvikling indstiller til Udvalget for Udvikling om, at 

idrætsklubben Nagdlunguaks ansøgning om ekstraordinært tilskud på kr. 95.000 godkendes af udvalget, 

således uforudsete omkostninger til logi kan dækkes, og at 

sagen sendes videre til Økonomiudvalget 

 

Beslutning: 

Oppositionen Siumut ved Ane Qujaukitsoq (S) og Sakio Fleischer (S) undlod at stemme, men indstiller, at 

sagen sendes til Økonomiudvalget, som tager stilling til sagen. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget: 

 

udvalget for Udvikling indstiller til Økonomiudvalget om, at:  

tage stilling til beslutning i udvalget for Udvikling 

 

Beslutning: 

Et flertal bestående af koalitionen godkendte indstillingen. Siumut undlod at stemme og respekterer 

flertallets afgørelse. 
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Indstilling: 

 

 

Økonomiudvalget indstiller til Kommunalbestyrelsen om, at:  

 

• Beslutning i Økonomiudvalget tiltrædes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Bilag 002-01:  Ansøgning om logi 

Bilag 002-02:  Tilskudsvedtægt 2025 

 

 

Beslutning: 
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Mødet sluttede kl.:_________  
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Aqqalu C. Jerimiassen (A) 
 

Knud Kleemann (A) 
 

Palle Jerimiassen (D) 
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Bendt B. Kristiansen (IA) 
 

Jens Ole Nathanielsen (IA) 
 

Niels Davidsen (IA) 
 

Anthon Frederiksen (N) 
 

Jens Napâtok`(N) 
 

Ane Qujaukitsoq (S) 
 

Elisabeth Nielsen (S) 
 

Jens Kristian Therkelsen (S) 
 

Jakob Petersen (S) 
 

Jørgen Kruse (S) 
 

Magrethe Christensen (S) 
 

Sakio Fleischer, (S), 
 

Timotheus Petersen, (S) 
 

 
 

 


